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Artėja vasaros atostogos, todėl vaikų žaidimai netrukus iš mokyklos persikels į
namų ir kiemo erdvę, o ten, kur smagiai laiką leidžia vaikai, dažnai pasitaiko ir
nuostolių. Draudikai skaičiuoja, kad be technologijų savo gyvenimo
neįsivaizduojantys nepilnamečiai dažnai patuština tėvų kišenes: dūžta telefonai,
krenta televizoriai ir genda technika.

Dažniausia žaidimų auka – televizorius

Skaičiuojama, kad didžiausi nuostoliai kyla namuose – čia, palyginus su mokykla, daugiau
brangios technikos, elektronikos prietaisų. Būtent todėl draudimo ekspertai namų aplinkoje
pastebi gana daug įvairių nelaimingų atsitikimų, kuriuos sukelia nepilnamečiai. Pavyzdžiui,
dažnai nuo komodų ir sienų krenta televizoriai, skyla telefonų bei kitų išmaniųjų prietaisų
ekranai, korpusai. Tuo pačiu pasitaiko ir su buitimi susijusių nelaimių: sulaužomos lyginimo
lentos, išdaužiami stiklai, numetami lygintuvai

„Vertinant mūsų sukauptus duomenis, dažniausiai namuose dėl vaikų neatsargumo dūžta
būtent televizoriai. Tokių atvejų – net 66 proc. Tikriausiai nieko nenustebins, kad antroje
vietoje – telefonai, tokių atvejų – 12 proc. Įdomu ir tai, kad nukenčia ne tik technika, bet ir
tvoros, lyginimo lentos, stiklai“, – pasakoja „Compensa Vienna Insurance Group“ produktų ir
rizikos vertinimo departamento vadovas Linas Laugalis.

Eksperto teigimu, didžiausią riziką patirti nuostolių namuose turi mažamečių ir pradines
klases lankančių vaikų tėvai. Tokio amžiaus vaikai jau turi greičio ir jėgų, kurių užtenka
kažką sukulti ar sugadinti. Taip pat tai –ir smalsiausias vaikų amžius, kai kiekvieną dieną
norisi išmokti ir patirti kažką naujo, tiesa, ne visuomet saugaus. Tuo tarpu namuose,
kuriuose auga paaugliai, dažniau dūžta planšetės, kompiuteriai ir telefonai, taip pat jie – ir
dažniau apliejami.

Nuo vaikų ožiukų iki beribės fantazijos

Tikriausiai kiekvienas tėvas yra susidūręs su ta baisia akimirka, kai žaisdamas, dūkdamas ar
tiesiog netyčia vaikas užkliudo televizorių ar išmeta telefoną. Net, atrodytų, tokie nekalti
daiktai kaip saldainiai ar puodeliai gali nulemti nelaimingą atsitikimą – viskas priklauso nuo
vaiko išmonės ir jo nuotaikos tuo metu.

„Kiekvieną dieną galima iš tėvų ir vaikų išgirsti vis naują ir vieną už kitą kurioziškesnę
situaciją. Pavyzdžiui, vaikas lipo ant komodos – nukrito televizorius, lipant ant lyginimo
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lentos – ji sulūžo, iškrenta vandens puodelis iš rankyčių – sugadinamas kompiuteris.
Pasitaiko ir situacijų, kai vaikai nepasidalija žaislu ar net telefonu ir šis skrenda į sieną, pro
balkoną, o kartą išmestas telefonas užkabino ir televizorių, tad sudužo abu. Televizoriai
dažniausiai nukenčia dėl į juos skrendančių daiktų: metalinių žaislų, kamuolių, puodelių ir
net saldainių. Buitinėje aplinkoje situacijos taip pat pasitaiko kurioziškos – buvo ir atvejis,
kai vaikas su keturračiu įvažiavo į tvorą“, – istorijas prisimena L. Laugalis.

„Compensa Vienna Insurance Group“ surinkti duomenys rodo, kad, pavyzdžiui, dažniausių –
televizorių – sudužimo ir sugedimo įvykių vidutinė išmoka siekia apie 800 eurų, o kitiems
objektams – apie 220 eurų. Didžiausias nuostolis, atsiradęs dėl vaikų neatsargaus elgesio,
siekė ir 1000 eurų. Tad skaičiai rodo, jog vaikų žaidimai gali gerokai patuštinti šeimos
biudžetą.

Išeitis – užimti vaikus įdomesne veikla

Eksperto nuomone, visų įmanomų rizikų neįmanoma nei nuspėti, nei išvengti, tačiau yra
būdų, kaip galima jų pamažinti. Visų pirma – nuolatiniai pokalbiai su vaikais ir žaidimo
erdvių apibrėžimas. Vaikams sudarius malonią ir kūrybišką aplinką, kurioje nesipainiotų
televizoriai ir telefonai, nelaimingų atsitikimų sumažėtų. Taip pat gali padėti ir pokalbiai
apie tai, kad visi daiktai, kuriuos šeima turi namuose, yra bendri ir tai yra turtas, kurį visi
kartu turi ir saugoti.

Antras būdas išvengti ar sumažinti nuostolių – vaikus sudominti daugybe įdomesnių dalykų
nei šėlsmas namuose: nuo ežerų, miškų, gaudynių kieme iki iškylų ir pasivaikščiojimų.
Įsitraukę į įdomesnę veiklą, vaikai turės gerokai mažiau energijos ir noro peštis ar dūkti
namuose. Papildomi ir saugesni užsiėmimai gali padėti ne tik išvengti nuostolių, bet ir
apsaugoti patį vaiką, kadangi dažnai žaidimai baigiasi ne tik sudužusiu televizoriumi, bet ir
traumomis.

Trečias būdas, kaip ne tik išvengti nenumatytų išlaidų, bet ir apsaugoti vaiką nuo streso –
daiktų draudimas. L. Laugalis tvirtina, kad tokiais atvejais tai – lengviausias ir mažiausiai
pastangų reikalaujantis sprendimas. Pavyzdžiui, pasirūpinus turto draudimu ir namuose
dužus televizoriui, nuostoliai atlyginami pagal stiklo dūžio ir skilimo riziką, jeigu vidinis
gedimas – tai pagal atitinkamą riziką. Tokie maži saugikliai gali padėti sutaupyti pinigų ir
gerokai sumažinti nerimą dėl vaikų ir turto.
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